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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sida

1(5)
Sammanträdesdatum

2018-01-29

Kommunfullmäktige

Plats och tid Folkets Hus, Carlavägen 24, Ludvika  måndag den 29 januari 2018 kl. 17.00 – 20.20

Beslutande ledamöter Se närvarolista sidan 2
 

Ej beslutande ersättare Se närvarolista sidan 2 

Övriga närvarande Tjänstemän
Se närvarolista sidan 2

Övriga
Se närvarolista sidan 2

Justeringens plats och tid  

Underskrifter

Sekreterare Paragrafer § 1-31
Maria Östgren

Ordförande
Maria Strömkvist (S)

Justerande
Åsa Bergkvist (S) Rigmor Andersson (M)

ANSLAG/BEVIS
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag.

Organ Kommunfullmäktige

Sammanträdesdatum 2018-01-29 Paragrafer § 1-31

Datum då anslaget sätts upp Datum då anslaget tas ned

Förvaringsplats för protokollet Protokollet förvaras på kanslienheten, stadshuset

Underskrift
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Kommunfullmäktige
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Närvarolista
Beslutande ledamöter Brittsiv Åsberg (S) tjänstgörande ersättare för Hanna Lindgren (S)

Bülent Kerpeten (S)
Åsa Bergkvist (S)
Ingvar Henriksson (S)
Yvonne Persson (S)
Hag Lasse Persson (S)
Roger Söderberg (S) tjänstgörande ersättare för Sören Grandelius (S)
Mohammed Alkazhami (S)
Maria Strömkvist (S)
Leif Pettersson (S)
Anna Lena Andersson (S)
Ivan Eriksson (S)
Ingrid Berg (S)
Peter Cyrillus (S)
Seppo Timonen (S) tjänstgörande ersättare för Hanna Söderholm (S)
Carina Länk (S)
Jim Gavelin (S)
HåGe Persson (M)
Hans Gleimar (M)
Håkan Frank (M)
Kjell Israelsson (M)
Torbjörn Tomtlund (M) tjänstgörande ersättare för Gaby Back (M)
Rigmor Andersson (M)
Bert Broman (M) tjänstgörande ersättare för Linda Kardell-Broman (M)
Irene Andersson (M)
Staffan Bruzelius (M)
Johnny Karlsson (L)
Ann-Christin Anderberg (BOP)
Sten G Johansson (V)
Audrina Handegard (V)
Lars Handegard (V)
Hans Esselöv (V)
Gun Andersson (C)
Jan Karlsson (C)
Lotta Wedman (MP)
Åsa Wikberg (MP)
Mikael Hjort (MP)
Mari Karlsson Björk (SD) § 1-12
Roland Johansson (SD)
Oskar Andersson (SD) tjänstgörande ersättare för Mats Persson (SD)
Johan Andersson (SD)
Benny Rosengren (SD)
Ann-Katrin Krainer (SD)
Pär Öberg (SD)
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Ej beslutande ersättare Kenneth Bååth (S)
Sven-Erik Källman (S)
Kjell Stenberg (S)
Rose-Marie Gylling (BOP) § 1-9
Lennart Paalo (V) § 1-13
Leif Lindgren (C)

Övriga närvarande Tjänstemän
Jan Lindström, kommunchef
Margareta Karlsson, förvaltningschef
Göran Andersson, förvaltningschef
Mikael Carstensen, förvaltningschef § 1-13
Laila Dufström, tf förvaltningschef

Övriga 
Liselott Frisk, Högskolan Dalarna § 1
Tomas Axelsson, Högskolan Dalarna § 1
Bengt Andersson, revisor
Hans Danielsson, revisor
Britt-Marie Pettersson, revisor
Bo A Johansson, revisor
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Ärendelista

§ 1 Aktuellt i kommunen - Information om 
trygghetsenkät

6

§ 2 Information från revisorerna 2017/476 7
§ 3 Interpellation - Status och resultat av 

projektet kommunala betesdjur
2018/21 8 - 9

§ 4 Antagande av detaljplan gällande del av 
Ludvika 6:2 med flera "Genomfart: 
Korsning Kajvägen - Bergslagsgatan"

2017/544 10 - 11

§ 5 Omdisponering av investeringar från 
2018 till 2017 respektive från 2017 till 
2018

2018/15 12 - 13

§ 6 Begäran om tilläggsanslag till 2017 års 
budgetram för social- och 
utbildningsnämnden

2017/562 14 - 16

§ 7 Inkallelseordning för Räddningsnämnden 
Västerbergslagen

2018/22 17

§ 8 Svar på motion - Aktivitetskrav för 
personer med försörjningsstöd

2017/356 18 - 21

§ 9 Svar på motion, Alla som kan jobba ska 
jobba 

2017/357 22 - 23

§ 10 Svar på motion, En arbetsgivare att lita 
på

2017/296 24 - 25

§ 11 Svar på motion, Minska antalet ledamöter 
i fullmäktige och nämnder

2017/496 26 - 27

§ 12 Interpellationssvar gällande WBAB 2017/557 28 - 31
§ 13 Interpellationssvar - kommunala 

betesdjur
32 - 35

§ 14 Avsägelse, vård- och omsorgsnämnden 2017/31 36
§ 15 Avsägelse Räddningsnämnden 

Västerbergslagen
2017/585 37

§ 16 Avsägelser, Västerbergslagens 
kulturskolenämnd   

2017/32 38

§ 17 Avsägelse, LudvikaHem AB 2017/45 39
§ 18 Avsägelse, Ludvika Kommunfastigheter 

AB
2017/46 40

§ 19 Avsägelse, Stora Brunnsvik AB 2017/113 41
§ 20 Avsägelse, krisledningsnämnd 2017/24 42
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§ 21 Avsägelse, VB Kraft AB 2017/308 43
§ 22 Val, Gemensam nämnd för alkohol, 

tobak och läkemedel
2017/35 44

§ 23 Val, Stora Brunnsvik AB 2017/113 45
§ 24 Val, krisledningsnämnd 2017/24 46
§ 25 Val, Ludvika Kommunfastigheter AB 2017/46 47
§ 26 Val, LudvikaHem AB 2017/45 48
§ 27 Val, VB Kraft AB 2017/308 49
§ 28 Val, vård- och omsorgsnämnden 2017/31 50
§ 29 Val, Räddningsnämnden 

Västerbergslagen
2017/585 51

§ 30 Val, Västerbergslagens kulturskolenämnd 2017/32 52
§ 31 Redovisning av meddelanden 2017/419 53
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Justerandes sign Utdragsbestyrkande

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(1)

2018-01-29

Kommunfullmäktige

§ 1 Dnr  Dnr.

Aktuellt i kommunen

Beslut
Fullmäktige noterar informationen. 

Beskrivning av ärendet
Liselotte Frisk och Tomas Axelsson, båda forskare på Högskolan Dalarna, 
berättade om och delade ut en trygghetsenkät till kommunfullmäktiges 
närvarande ledamöter.

De arbetar med ett projekt som handlar om förtroendevaldas trygghet. Liselotte 
Frisk berättade att det finns indikationer på att hot, våld och trakasserier ökar 
gentemot flera yrkesgrupper och politiker.

Ledamöterna fick sedan en stund på sig att svara på och lämna in enkäten. De 
som så önskade fick möjlighet att delta i en uppföljande intervju om sina 
erfarenheter. Resultaten kommer att redovisas i en rapport, men kan även dyka 
upp i vetenskapliga artiklar och på konferenser.

______

Beslut skickas till
Akten
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Justerandes sign Utdragsbestyrkande

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(1)

2018-01-29

Kommunfullmäktige

§ 2 Dnr 2017/476

Information från revisorerna

Beslut
Kommunfullmäktige noterar informationen.

Beskrivning av ärendet
Kommunrevisionens ordförande informerade om den granskning av 
kommunens delårsbokslut som gjorts. De anmärkningar som funnits med vid 
tidigare granskningar har åtgärdats och nu följs god redovisningssed och god 
ekonomisk hushållning.

Vidare informerades om revisorernas kommande arbete under 2018. De 
områden som kommer att granskas under året är:

 Samhällsbyggnadsnämnden

 Social och utbildningsnämnden, grundskolan

 Årsbokslut för 2017.

______

Beslut skickas till
Akten
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(2)

2018-01-29

Kommunfullmäktige

§ 3 Dnr 2018/21

Interpellation - Status och resultat av projektet 
kommunala betesdjur

Beslut
Fullmäktige beslutar att interpellationen får ställas.

Beskrivning av ärendet
Hans Gleimar (M) har den 22 januari 2018 lämnat en interpellation till Åsa 
Wikberg, ordförande i samhällsbyggnadsnämnden, angående Status och 
Resultat av Projektet Kommunala Betesdjur.

I interpellationen skriver Hans Gleimar:

"Kommunfullmäktige beslöt den 30 maj 2016 att genomföra projektet 
Kommunala betesdjur. Jag tillsammans med tolv andra ledamöter reserverade 
oss mot beslutet med motivering, att de presenterade beslutsunderlagen 
avseende kostnader och syften var ofullständiga. Det indikerades att projektet 
omfattade en katalog med nyttigheter för Ludvika Kommun bland annat 
arbetstillfällen och lokalt producerat kött till kommunala verksamheter. Beslutet 
inkluderade också genomförande av om artinventering i använda betesmarker. 
Det indikerades också att projektet skulle söka bidrag från externa finansiärer.

En passus i den senare publicerade skriften "Kommunala nötkreatur i Ludvika 
Kommun" anger att Projektet permanentats. 

Med bakgrund av ovanstående önskar jag att Samhällsbyggnadsnämndens 
ordförande besvarar följande frågor:

1. Hur många arbetstillfällen med omfattning och varaktighet har 
Projektet genererat?

2. Hur stor är Ludvika kommuns djurbesättning?

3. Hur stor andel av köttkonsumtionen hos Ludvika Kommuns förskolor, 
skolor och äldreomsorg har Projektet tillgodosett?

4. Vilka bidrag från externa bidragsgivare har Projektet sökt och fått 
beviljade?

5. Vad är Projektets brutto- och nettokostnaden för 2016 och 2017?
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6. Har Projektet presenterat rapport om Artinventering enligt Kf 
beslutspunkt 4?"

7. När kommer Kommunfullmäktige att få tillfälle att besluta om möjlig 
permanent verksamhet. 

______

Beslut skickas till
Akten
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(2)

2018-01-29

Kommunfullmäktige

§ 4 Dnr 2017/544

Antagande av detaljplan gällande del av Ludvika 6:2 
med flera "Genomfart: Korsning Kajvägen - 
Bergslagsgatan"

Beslut
Kommunfullmäktige antar detaljplan för del av Ludvika 6:1 med flera 
”Genomfart: Korsning Kajvägen-Bergslagsgatan”.  

Beskrivning av ärendet
Detaljplanen är en del av projektet Genomfart Ludvika. Trafikverkets vägplan 
som tas fram för området kan inte strida mot gällande detaljplan, därför görs en 
ny detaljplan. Detaljplanen hanteras enligt reglerna för utökat förfarande. 

Huvudsyftet är att möjliggöra för en cirkulationsplats i korsningen Kajvägen-
Bergslagsgatan. Planen syftar även till att möjliggöra för ny gång- och 
cykelvägar för anslutning mot resecentrum och in mot stan. Ett annat syfte är 
att möjliggöra byggnationen av garage. 

Granskning har genomförts under perioden 26 juni 2017 till och med 7 augusti 
2017. Under granskningen kom det in tio yttranden varav fyra med synpunkter 
och sex utan erinran. En av synpunkterna som inkommit är att Lidl anser att 
kundflödena till deras butik kommer att ändras och försämras. Kommunen 
anser dock att de nya trafiklösningarna kommer att bidra till en ökad 
tillgänglighet. Granskningsutlåtandets slutsats är att planen kan gå vidare till 
antagande efter mindre justeringar. 

Samhällsbyggnadsnämnden hanterade ärendet den 27 september 2017 § 112 
och föreslår att kommunfullmäktige ska anta detaljplanen enligt plan- och 
bygglagen 5 kap. 27 §.

Arbetsutskottet behandlade ärendet den 2 januari 2018 och beslutade enligt 
förvaltningens förslag.

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 16 januari 2018 och beslutade enligt 
arbetsutskottets förslag.

Beslutsunderlag
1. Tjänsteskrivelse från stöd- och styrningsförvaltningen daterad 6 december 

2017.
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2. Granskningsutlåtande daterat 28 augusti 2017.
3. Planbeskrivning upprättad i maj 2017.
4. Plankarta upprättad i juli 2017.

Tidigare beslut i ärendet
Kommunstyrelsen den 16 januari 2018 § 13.
Arbetsutskottet den 2 januari 2018 § 3.
Samhällsbyggnadsnämnden den 27 september 2017 § 112.

______

Beslut skickas till
Samhällsbyggnadsnämnden 
Akten
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(2)

2018-01-29

Kommunfullmäktige

§ 5 Dnr 2018/15

Omdisponering av investeringar från 2018 till 2017 
respektive från 2017 till 2018

Beslut
Kommunfullmäktige godkänner omdisponeringar av räddningstjänstens 
investeringar från 2018 till 2017 respektive från 2017 till 2018 enligt nämndens 
förslag.

Beskrivning av ärendet
Räddningstjänsten har fått möjlighet att omedelbart investera i nytt lednings-
fordon som motsvarar det tekniska specifikationerna som ställs för nytt 
ledningsfordon och som det äskats investeringsmedel för 2018 med 600 tkr. 
Fordonet kan tas i tjänst omedelbart utan modifieringar och kostnaden för 
ledningsfordonet är 530 tkr. 

Förutsättningen för att detta förslag ska bli verklighet är att en omdisponering 
av investeringar godkänns av kommunfullmäktige. Om omdisponeringen inte 
godkänns kommer planerade investeringsmedel att kvarstå. För att kunna 
genomföra köpet av ett ledningsfordon redan år 2017 behöver 
räddningsnämnden göra en omdisponering enligt nedan.

Flytt av investering från 2017 till 2018
Skogsbrandpumpar 160 tkr
Motorspruta 140 tkr
Del av skyddsutrustning 230 tkr
Summa 530 tkr

Flytt av investering från 2018 till 2017
Ledningsfordon 530 tkr

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 16 januari 2018 och beslutade enligt 
förvaltningens förslag. 

Beslutsunderlag
Tjänsteskrivelse från kommunstyrelsens förvaltning daterad 12 januari 2018.
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Tidigare beslut i ärendet
Kommunstyrelsen den 16 januari2018  § 18.
Räddningsnämnden den 9 oktober 2017 § 115.

Behandling
Leif Pettersson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.

______

Beslut skickas till
Räddningsnämnden
Ekonomienheten 
Akten
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(3)

2018-01-29

Kommunfullmäktige

§ 6 Dnr 2017/562

Begäran om tilläggsanslag till 2017 års budgetram 
för social- och utbildningsnämnden

Beslut
Kommunfullmäktige avslår nämndens begäran om tilläggsanslag för att 
balansera 2017 års ekonomiska resultat.

Reservation
Roland Johansson, Benny Rosengren, Ann-Katrin Krainer, Mari Karlsson, 
Johan Andersson, Oskar Andersson och Pär Öberg samtliga SD reserverar sig 
mot beslutet. 

Beskrivning av ärendet
Social- och utbildningsnämnden förslår att kommunfullmäktige tilldelar 
nämnden extra anslag för 2017 samt att kommunens budgeterade resultat för 
2017 reduceras. 

En förändring av kommunens budget för innevarande år på det sätt som 
nämnden föreslår får som resultat att det inte redovisas var kostnaderna har 
ökat i kommunens årsredovisning. För kommunen som helhet förändras inte 
resultatet, det som blir annorlunda är att det budgeterade resultatet inte uppgår 
till det 2 % överskottsmål som eftersträvas. Den kostnadsökning som nämnden 
drabbats av och som den inte klarat av att hantera inom sin ram ska visa sig i 
nämndens redovisning för året. Nämnden får redovisa de extraordinära 
omständigheterna samt de åtgärder som under hösten satts in för att motverka 
kostnadsökningen. Resultatet har under alla år redovisats där det uppstått och 
det finns ingen anledning att ändra på det.

Av en tjänsteskrivelse daterad 15 december 2017 samt delegationsbeslut av 
nämndens ordförande framgår det att social- och utbildningsförvaltningens 
verksamhet Social välfärd under andra halvåret 2017 kraftigt ökat sina 
kostnader utifrån ett flertal extraordinära omständigheter. Dessa 
omständigheter är

- kraftigt höjda utbetalningar av ekonomiskt bistånd på grund av att drygt 
200 individer under 2017 gått från Arbetsförmedlingens etableringsperiod 
direkt in i ekonomiskt bistånd

- ett flertal nya placeringar av barn och unga
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- ändrade bidragsregler från Migrationsverket för ensamkommande med 
kraftigt sänkta ersättningsnivåer

- Migrationsverkets retroaktiva uppskrivningar av ålder för ensamkommande 
där förvaltningen drabbas av utebliven ersättning för tiden mellan 
uppskrivningen av ålder och dagen den ensamkommande flyttar ut från vårt 
boende.

Verksamheten har vidtagit flera åtgärder för att möta de ökade kostnaderna, 
bland annat har 

- ett avtal om HVB-hem omförhandlats

- HVB-verksamheten reducerats och personal har avslutats

- verksamheten inte ersatt vikariat och vakanser fullt ut under året.

Dessa åtgärder har gett besparingar i storleksordningen 7-8 miljoner kr.

Trots vidtagna åtgärder så var prognosen per den 30 november att Social 
välfärd på helåret 2017 kommer att göra ett underskott om cirka 22 miljoner kr. 
Prognosen för social- och utbildningsförvaltningen i sin helhet var vid samma 
tidpunkt cirka -18 miljoner kr.

Arbetsutskottet behandlade ärendet den 2 januari 2018 och beslutade enligt 
förvaltningens förslag.

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 16 januari 2018 och beslutade enligt 
arbetsutskottets förslag. 

Beslutsunderlag
1. Tjänsteskrivelse från kommunstyrelsens förvaltning daterad 20 december 

2017.

2. Tjänsteskrivelse från social- och utbildningsförvaltning daterad15 december 
2017.

Tidigare beslut i ärendet
Kommunstyrelsen den 16 januari 2018 § 6.
Arbetsutskottet den 2 januari 2018 § 14.

Behandling
Hans Gleimar (M), Leif Pettersson (S) och HåGe Persson (M) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag.   

Roland Johansson (SD) och Benny Rosengren (SD)  yrkar avslag till 
kommunstyrelsens förslag och bifall till social- och utbildningsnämndens 
begäran.

Ordföranden ställer de båda förslagen mot varandra och finner att fullmäktige 
beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.

______
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Beslut skickas till
Social- och utbildningsnämnden
Akten
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(1)

2018-01-29

Kommunfullmäktige

§ 7 Dnr 2018/22

Inkallelseordning för Räddningsnämnden 
Västerbergslagen

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att inkallelseordningen för Räddningsnämnden 
Västerbergslagen ska vara densamma som för styrelsen och övriga nämnder.

Beskrivning av ärendet
Räddningsnämnden Västerbergslagen är sedan 1 januari 2018 en egen nämnd 
och inte längre en gemensam nämnd. Av den anledningen förslår fullmäktiges 
valberedning att fullmäktige beslutar att inkallelseordning för 
Räddningsnämnden Västerbergslagens ska vara densamma som för styrelsen 
och övriga nämnder.

______

Beslut skickas till
Räddningsnämnden Västerbergslagen
Styrdokument 
Akten
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(4)

2018-01-29

Kommunfullmäktige

§ 8 Dnr 2017/356

Svar på motion, Aktivitetskrav för personer med 
försörjningsstöd

Beslut
Kommunfullmäktige anser att förslagen är tillgodosedda då alla som både 
social- och utbildningsnämnden och arbetsmarknadsenheten arbetar med har 
en individuell handlingsplan utifrån arbetsförmåga.

Beskrivning av ärendet
Andreas Strandberg (M) föreslår i motion daterad 12 maj 2017 att: 

1. Alla personer som erhåller försörjningsstöd ska ha en individuell 
handlingsplan med målet egen försörjning. 

2. Aktivitetskrav ska råda utifrån individens arbetsförmåga. Språkutbildning, 
arbetsträning, omskolning eller övriga studier kan vara aktuella. Insatsen ska 
vara avvägd för den som behöver det och syfta mot ökad 
anställningsbarhet. 

Dåvarande näringslivschef Lars-Åke Josefsson lämnade ett yttrande över 
motionen daterat 31 maj 2017. Där framkommer att näringslivsfrågorna med 
fördel kan närma sig arbetsmarknadsfrågorna, om det framkommer av den 
politiska viljan. 

Social- och utbildningsnämnden har behandlat motionen den 11 oktober 2017 
§ 160 och anser att punkt1 och 2 redan är tillgodosedda. 

Arbetsmarknadsenheten föreslår med anledning av dessa ovanstående yttranden 
kombinerat med sina egna kunskaper och erfarenheter inom området följande: 

Kommunfullmäktige anser att förslagen är tillgodosedda då alla som både 
social- och utbildningsnämnden och arbetsmarknadsenheten arbetar med har 
en individuell handlingsplan utifrån arbetsförmåga.

Arbetsutskottet behandlade ärendet den 2 januari 2018 och beslutade enligt 
förvaltningens förslag. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 16 januari 2018 och beslutade enligt 
arbetsutskottets förslag.
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Beslutsunderlag
1. Tjänsteskrivelse från kommunstyrelsens förvaltning daterad 25 oktober 

2017.

2. Näringslivschefens yttrande daterat 31 maj 2017.

3. Motion daterad 12 maj 2017.

Tidigare beslut i ärendet
Kommunstyrelsen den 16 januari 2018 § 12.
Arbetsutskottet den 2 januari 2018 § 9. 
Social- och utbildningsnämnden den 11 maj 2017 § 160.

Behandling

Yrkanden
HåGe Persson (M), Pär Öberg (SD) och Jan Karlsson (C) yrkar bifall till 
motionen. 

Leif Pettersson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsen förslag.

Ordföranden ställer de båda förslagen mot varandra och finner att fullmäktige 
beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.

Omröstning begärs.

Beslutsgång
Följande beslutsgång godkänns:

Ja-röst för ja till kommunstyrelsens förslag.
Nej-röst för ja till HåGe Person m fl förslag.

Omröstningsresultat
Med 24 ja-röster mot 20 nej-röster beslutar fullmäktige enligt 
kommunstyrelsens förslag. 
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Ledamot/tjänstgörande ersättare Parti Ja Nej Avstår 
Brittsiv Åsberg tjänstgörande ersättare S Ja
Bülent Kerpeten S Ja
Åsa Bergkvist S Ja
Ingvar Henriksson S Ja
Yvonne Persson S Ja
Hag-Lasse Persson S Ja
Roger Söderberg tjänstgörande ersättare S Ja
Mohammed Alkazhami S Ja
Maria Strömkvist S Ja
Leif Pettersson S Ja
Anna-Lena Andersson S Ja
Ivan Eriksson S Ja
Ingrid Berg S Ja
Peter Cyrillus S Ja
Seppo Timonen tjänstgörande ersättare S Ja
Carina Länk S Ja
Jim Gavelin S Ja
HåGe Persson M Nej
Hans Gleimar M Nej
Håkan Frank M Nej
Kjell Israelsson M Nej
Torbjörn Tomtlund tjänstgörande ersättare M Nej
Rigmor Andersson M Nej
Bert Broman tjänstgörande ersättare M Nej
Irene Andersson M Nej
Staffan Bruzelius M Nej
Johnny Karlsson L Nej
Ann-Christin Anderberg BOP Nej
Sten G Johansson V Ja
Audrina Handegard V Ja
Lars Handegard V Ja
Hans Esselöv V Ja
Gun Andersson C Nej
Jan Karlsson C Nej
Lotta Wedman MP Ja
Åsa Wikberg MP Ja
Mikael Hjort MP Ja
Pär Öberg SD Nej
Mari Björk Karlsson SD Nej
Roland Johansson SD Nej
Oskar Andersson tjänstgörande ersättare SD Nej
Johan Andersson SD Nej
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______

Beslut skickas till
Social- och utbildningsnämnden
Kommunstyrelsens förvaltning
Kommunchef
Motionären
AKten

Benny Rosengren SD Nej
Ann-Katrin Krainer SD Nej
Resultat 24 20
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(2)

2018-01-29

Kommunfullmäktige

§ 9 Dnr 2017/357

Svar på motion - Alla som kan jobba ska jobba 

Beslut
1. Kommunfullmäktige bifaller motionens punkt 1 och 2.

2. Kommunfullmäktige anser att förslaget under punkt 3 är tillgodosett då det 
som föreslås håller på att utföras inom social- och utbildningsnämnden.

Beskrivning av ärendet
Leif Pettersson och Hanna Lindgren båda (S) föreslår i motion daterad 14 maj 
2017 att Alla som kan jobba ska jobba genom att: 

1. Optimera kommunens organisation för att stärka fokus på arbetsmarknads-
perspektivet som ger en tydligare inriktning mot egen försörjning i form av 
arbete istället för ekonomiskt bistånd. 

2. Stärka samverkan med andra aktörer, framförallt det lokala näringslivet för 
att förse individen med kompetens och snabbare få in en fot i arbetslivet.

3. Hitta nya effektivare sätt att arbeta med ansökningshandläggningen 
avseende ekonomiskt bistånd, t ex hjälp av digitala verktyg som förkortar 
handläggningstiden.

Dåvarande näringslivschef Lars-Åke Josefsson lämnade ett yttrande över 
motionen daterat 31 maj 2017. Där framkommer att näringslivsfrågorna med 
fördel kan närma sig arbetsmarknadsfrågorna, om det framkommer av den 
politiska viljan. 

Social- och utbildningsnämnden har behandlat motionen den 11 oktober 2017 
§ 159 och ställer sig positiva till att bifalla punkterna 1-2 samt att punkten 3 
redan är tillgodosett. 

Arbetsmarknadsenheten föreslår med anledning av dessa ovanstående yttranden 
kombinerat med sina egna kunskaper och erfarenheter inom området följande: 

1. Kommunfullmäktige anser att förslaget under punkt 1 och 2  är tillgodosett 
då kommunchef har i uppdrag att se över hela den kommunala 
organisationen enligt tidigare tagna beslut i kommunfullmäktige.

2. Kommunfullmäktige anser att förslaget under punkt 3 är tillgodosett då det 
som föreslås håller på att utföras inom social- och utbildningsnämnden.
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Arbetsutskottet behandlade ärendet den 2 januari 2018 och beslutade att lämna 
ärendet vidare till kommunstyrelsen utan förslag till beslut.

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 16 januari 2018 och beslutade 
föreslå fullmäktige att bifalla motionens punkt 1 och 2 samt att anse att 
förslaget under punkt 3 är tillgodosett.

Beslutsunderlag
1. Tjänsteskrivelse från kommunstyrelsens förvaltning daterad 25 oktober 

2017.

2. Näringslivschefens yttrande daterat 31 maj 2017.

3. Motion daterad 14 maj 2017.

Tidigare beslut i ärendet
Kommunstyrelsen den 16 januari 2018 § 13.
Arbetsutskottet den 2 januari 2018 § 10.
Social- och utbildningsnämnden den 11 oktober 2017 § 159.

Behandling
HåGe Persson (M) och Leif Pettersson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag.

______

Beslut skickas till
Social- och utbildningsnämnden
Kommunstyrelsens förvaltning
Akten
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(2)

2018-01-29

Kommunfullmäktige

§ 10 Dnr 2017/296

Svar på motion - En arbetsgivare att lita på

Beslut
Fullmäktige bifaller motionen.

Beskrivning av ärendet
Sten G Johansson (V) föreslår i motion daterad 5 september 2014 att Ludvika 
kommun skyndsamt utreder förekomsten av otrygga anställningsformer och tar 
fram en konkret handlingsplan för hur man kan minimera användningen av 
timvikariat och andra otrygga anställningsformer till förmån för tillsvidare-
anställningar. 

Motionen besvarades i en skrivelse från stöd- och styrningsförvaltningens 
personalenhet, daterad den 26 januari 2015. Skrivelsen baserades på en 
utredning som personalenheten hade genomfört bland annat inom social- och 
utbildningsförvaltningen samt vård- och omsorgsförvaltningen. Motionssvaret 
behandlades under kommunstyrelsens möte den 10 mars 2015 § 71 där 
kommunstyrelsen yrkade på återremiss för inhämtande av yttrande även från 
vård- och omsorgsnämnden samt social- och utbildningsnämnden. 

Yttrande inkom den 9 mars 2016 från vård- och omsorgsnämnden (VON) och 
den 21 juni 2017 från social- och utbildningsnämnden (SUN). Från båda 
nämnderna gavs förslag till beslut att bifalla motionen. Stöd- och 
styrningsförvaltningen uppfattar dock att det finns frågetecken huruvida 
yttrandena förändrar stöd- och styrningsförvaltningens tidigare bedömning, 
bland annat utifrån det yttrande som social- och utbildningsförvaltningen 
bifogat som underlag till social- och utbildningsnämndens beslut, ett yttrande 
som lutar sig mot stöd- och styrningsförvaltningens tidigare gjorda utredning 
och bedömning. Sammantaget kvarstår stöd- och styrningsförvaltningens 
bedömning. 

Förvaltningen föreslår att kommunfullmäktige anser att motionen är 
tillgodosedd i och med inkomna yttranden från vård- och omsorgsnämnden 
och social- och utbildningsnämnden samt tidigare gjord utredning av stöd- och 
styrningsförvaltningen.

Arbetsutskottet behandlade ärendet den 2 januari 2018 och beslutade att lämna 
ärendet vidare till kommunstyrelsen utan förslag till beslut. 
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Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 16 januari 2018 och beslutade 
föreslå fullmäktige att bifalla motionen.

Beslutsunderlag
1. Tjänsteskrivelse från kommunstyrelsens förvaltning daterad 14 november 

2017.

2. Tjänsteskrivelse från stöd- och styrningsförvaltningen daterad 26 januari 
2015.

3. Motion daterad 5 september 2014.

Tidigare beslut i ärendet
Kommunstyrelsen den 16 januari 2018 § 15.
Arbetsutskottet den 2 januari 2018 § 12.

Behandling
Sten G Johansson (V) Lars Handegard (V), Pär Öberg (SD) och Benny 
Rosengren (SD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.

HåGe Persson (M) och Jan Karlsson (C) yrkar på att motionen ska anses 
tillgodosedd.

Ordföranden ställer de båda förslagen mot varandra och finner att fullmäktige 
beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.

______

Beslut skickas till
Social- och utbildningsnämnden
Vård- och omsorgsnämnden
Motionären
Akten
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(2)

2018-01-29

Kommunfullmäktige

§ 11 Dnr 2017/496

Svar på motion - Minska antalet ledamöter i 
fullmäktige och nämnder

Beslut
Kommunfullmäktige avslår motionen.

Reservation
Johnny Karlsson (L), Ann-Christin Anderberg (BOP) samt HåGe Persson, Bert 
Broman, Kjell Israelsson, Staffan Bruzelius, Torbjörn Tomtlund, Rigmor 
Andersson och Irene Andersson samtliga (M) reserverar sig mot beslutet.

Beskrivning av ärendet
HåGe Persson (M) och Johnny Karlsson (L) har inkommit med en motion som 
föreslår förändringar i antalet ledamöter i fullmäktige och i kommunens 
nämnder. Syftet med förändringarna är att motionärerna anser att det ska gynna 
demokratiaspekten då färre ledamöter gör att de förtroendevalda kommer 
närmare medborgarna. 

Motionärerna anser vidare att alla nämnder och styrelser, med undantag för 
kommunstyrelsen, ska bestå av en ordförande och en vice ordförande. De 
förslår även att systemet med andre vice ordförande bör slopas, samt att vice 
ordförandeposten ges till oppositionen för att garantera insyn i nämndarbetet.

Arbetsutskottet behandlade ärendet den 2 januari 2018 och beslutade enligt 
förvaltningens förslag.

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 16 januari 2017 och beslutade enligt 
arbetsutskottets förslag. 

Beslutsunderlag
1. Tjänsteskrivelse från kommunstyrelsens förvaltning daterad 20 november 

207.
2. Motion inlämnad 27 oktober 2017
3. Remissvar från Socialdemokraterna i Ludvika daterad 7 december 2017
4. Remissvar från vänsterpartiet i Ludvika daterad 6 december 2017
5. Remissvar från Miljöpartiet de gröna i Ludvika inkommen den 7 december 

2017
6. Remissvar från Liberalerna inkommen den 7 december 2017
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Tidigare beslut i ärendet
Kommunstyrelsen den 16 januari 2018 § 14.
Arbetsutskottet den 2 januari 2018 § 11.

Behandling

Yrkanden
Ann-Christin Anderberg (BOP), HåGe Persson (M), Johnny Karlsson (L) samt 
Benny Rosengren (SD) yrkar bifall till motionen. 

Lotta Wedman (MP), Lars Handegard (V), Hag Lasse Persson (S), Jan Karlsson 
(C), Leif Pettersson (S), Mikael Hjort (MP) och Pär Öberg (SD) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 

Ordföranden ställer de båda förslagen mot varandra och finner att fullmäktige 
beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.

______

Beslut skickas till
Motionärerna 
Akten
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(4)

2018-01-29

Kommunfullmäktige

§ 12 Dnr 2017/557

Interpellation gällande WBAB

Beskrivning av ärendet
Pär Öberg (SD) har den 11 december 2017 lämnat en interpellation till Leif 
Pettersson (S) i egenskap av vice ordförande i WBAB:s styrelse.

I interpellationen skriver Pär Öberg:

Bakgrund

"Merparten av dessa frågor har skickats till mig från en person som kallar sig 
kommuninvånare och skattebetalare . Om kommunen hade haft möjlighet att ta 
emot medborgarförslag hade det inte behövt gå denna väg. Jag är dock ärad 
över att jag får agera språkrör för oroliga medborgare i kommunen. Vissa frågor 
har en inledande förklaring och beskrivning. Jag har strukit, förtydligat och lagt 
till material för att det ska passa som en interpellation.

Frågor:

Vad såg man för vinster med att Smedjebacken och Ludvika skulle slå 
ihop VA och avfallshantering till ett företag?

Kan man idag uppvisa några resultat som visar på att det var en lyckad 
sammanslagning?

Det finns indikationer på att personalen inte är så nöjda med 
sammanslagningen. Har ni gjort någon medarbetarenkät?

Stämmer det att medarbetarna fick skriva på ett anställningsavtal innan 
organisationen ens var klar?

Vad jag kan se så har Ludvika kommun flest medarbetare (66% fler än i 
Smedjebacken), Ludvika kommun har 40% mer ledningar, 60% fler 
pumpstationer, de levererar 73% mer avloppsvatten, de har 59% fler invånare 
och det sämsta nätet. 

Nu kommer 66% fler medarbetare att slösa bort 7,5 timmar i veckan av sin 
arbetstid för att  komma till sin arbetsplats efter att först ha passerat densamma 
för att åka till Smedjebacken för bilbyte.

Om man räknar med att varje anställd arbetar 40 veckor i snitt, vilket är en låg 
siffra, så blir det 300 timmar om året. I detta tillkommer den ökade 
bränsleförbrukningen. Lågt räknat 0,5 l/mil ger 7,5 l/vecka 300 l/år ger ca 3900 
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kr/år och bil extra. Detta till ett nät som är i sämre skick än Smedjebacken så 
att de kommer att få åka är det ingen tvekan om.

Hur ekonomiskt och miljövänligt är detta?

Vilken var anledningen till att bolaget skulle ligga i Smedjebacken?

Titta över vad som blev fel. Kanske de som är ute på fältet ska ha sina 
arbetsfordon närmare där de arbetar? Ni kan ha veckomöten en dag i veckan, 
måndag förslagsvis, där arbetsledaren har planerat och informerat om veckans 
planerade arbeten. Akuta fall får man såklart behandla annorlunda. Ni är just nu 
ingen god arbetsgivare och har inte varit på länge. Det är dags för er att lyssna 
på era medarbetare, ta till er det de säger, glöm inte att de har jobbat med detta 
mycket längre än ni. Försök åtminstone att vara lite ödmjuka och rätta till saker 
i detta som är helt galet.

Jag som skattebetalare och boende i Ludvika kommun är trött på att se när ni 
politiker slösar bort våra pengar och behandlar era medarbetare som forntida 
statare.

Hur kommenterar du ovanstående?

Med tanke på senaste vattenskandalen i Saxdalen, där ett tresiffrigt antal 
blivit smittade av magsjuka via vattnet undrar jag över säkerhets-
rutinerna.  Kommer WBAB ha någon form av utredning om hur det 
kunde hända?

Kommer det att utgå ersättning till de drabbade som inte bara har 
drabbats av inkomstbortfall utan skador som en följd av smittan?

Jag har hört från initierade källor att vi idag inte underhåller kommunens 
VA nät utan i princip bara ”släcker bränder”. Har vi inte råd att hålla 
sådan här grundläggande infrastruktur uppdaterad? Om nej varför inte, 
det är väl ändå sådant som skattepengar ska gå till?"

Beslutsunderlag
Svar på interpellationen.

Behandling
Kommunstyrelsens ordförande Leif Pettersson (S) besvarar interpellationen.

______

Beslut skickas till
Akten
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Svar till Pär Öberg, på interpellation angående WBAB:s 
verksamhet
Per Öberg har i en interpellation ställt ett antal frågor till mig i egenskap av ledamot 
och vice ordförande i styrelsen för WBAB rörande WBAB:s verksamhet.

Mina svar på frågorna är enligt följande:

Vad såg man för vinster med att Smedjebacken och Ludvika skulle slå ihop 
VA och Avfallshantering till ett företag?
Den utredning som gjordes innan beslutet att slå samman de respektive 
kommunernas verksamheter till en bolagsverksamhet pekade på ett antal möjliga 
långsiktiga ”vinster” för verksamheten. För att kunna klara av den långsiktiga 
kompetensförsörjningen både i konkurrens med omgivningen och för att möta nya 
kompetenskrav på verksamheten såg man att en större gemensam enhet kommer 
att ha lättare att möta detta än om man är två mindre. Man såg också att 
förutsättningarna för att hålla kostnaderna på en hållbar nivå t.ex. att få en rimlig 
utveckling av taxorna bättre kan mötas med en kostnadseffektiv organisation.

Kan man idag uppvisa några resultat som visar på att det var en lyckad 
sammanslagning?
Då verksamheten ännu är relativt nystartad så har vi inte ännu fått reda siffror att 
peka på. Vi tycker dock att det är tydligt att sammanslagningen gett mer än bara en 
sammanslagen volym av kompetens utan också att det lett till att kommunerna har 
kompletterat varandra med förstärkt kompetens. Ett ökat projektbaserat arbetssätt 
gör också att vi kan se att det fungerar effektivare idag.

Det finns indikatorer på att personalen inte är så nöjda med 
sammanslagningen. Har in gjort någon medarbetarenkät?
Det är nu drygt ett år sedan all personal har kommit fullt på plats och parallellt med 
detta har man startat upp det systematiska arbetet med arbetsmiljö- och 
medarbetarutveckling. Någon medarbetarenkät har ännu inte genomförts men 
kommer att göras. Däremot har medarbetarsamtal genomförts, och Vd:n informerar 
medarbetarna löpande kring verksamheten och arbetsplatsträffar genomförs 
regelbundet. WBAB genomför också ett omfattande målarbete där samtliga 
medarbetare deltar och påverkar utvecklingen och arbetssätten i grupperna. Det 
har också genomförts stora APTer och andra trivselbefrämjande åtgärder för att 
förstärka ”WBAB-känslan”.

Stämmer det att medarbetarna fick skriva på ett anställningsavtal innan 
organisationen ens var klar?
När medarbetarna erbjöds anställning i WBAB fanns en av styrelsen framtagen och 
förhandlad organisation för företaget. Senare har vissa justeringar gjorts av 
organisationen. Att alltid se över och justera sin organisation är något som är 
mycket viktigt för ett företag, att säga att en organisation är klar gäller nog bara över 
en begränsad tid.

Medarbetarnas transporter. Hur ekonomiskt och miljövänligt är detta?
Då merparten av medarbetarna har sin inställelse på sitt arbetsställe t.ex. ett 
reningsverk eller ett vattenverk och endast ett antal tjänstemän och några 
medarbetare inom nät har inställelse på huvudkontoret så blir det inte relevant att 
räkna med att alla anställda bidrar till ett ökat bilåkande. Däremot då den totala 
verksamhetsytan är större för verksamheterna nu än tidigare är det viktigt att man 
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jobbar aktivt i verksamheten med att planera och utnyttja kompetensen så 
miljömedvetet och effektivt som möjligt.  

Vilken var anledningen till att bolaget skulle ligga i Smedjebacken?
Bolaget skulle ha ett huvudkontor med ändamålsenliga och tillräckligt anpassade 
lokaler som kunde inrymma ledning och administrativa funktionerna. Båda 
kommunerna kunde erbjuda alternativ till godtagbara lokallösningar.
Hänsyn togs också till hur det har sett ut tidigare vad avser samverkande 
verksamheter mellan våra kommer. Man kunde då konstatera att för t.ex. VBU, 
Kulturskolan, Samarkand så har samtliga sitt säte i Ludvika. Därav tyckte man det 
var rimligt att WBAB:s säte blev i Smedjebacken.

Arbetsorganisation. Hur kommenterar du ovanstående?
Planeringen och utformningen av varje enskild medarbetares arbete är i sig ingen 
styrelsefråga utan ligger delegerat ner till de olika chefsleden. Styrelsen följer 
däremot upp olika indikatorer så som sammanställningar av medarbetarsamtal 
sjukfrånvarostatistik mm. för att ha en övergripande bild av hur medarbetarna 
upplever att det fungerar i verksamheten. 

Saxdalen. Kommer WBAB ha någon form av utredning om hur det kunde 
hända?
Ja, utredning pågår. Det är naturligtvis viktigt att en omfattande utredning görs för 
att man för egen del, för att berörda, allmänhet och tillsynsmyndigheter ska få så 
tydliga svar som möjligt på vad som har orsakat problemen. Utredningen görs i nära 
samarbete med tillsynsmyndigheten i Ludvika.

Kommer det att utgå ersättning till de drabbade som inte bara har drabbats av 
inkomstbortfall utan skador som en följd av smittan?
WBAB och Ludvika kommun är ansvariga för det inträffade och håller för 
närvarande på att utreda ersättningsdelen till dom drabbade kunderna.

Jag har hört från initierade källor att vi idag inte underhåller kommunens VA 
nät utan i princip bara ”släcker bränder”. Har vi inte råd att hålla sådan här 
grundläggande infrastruktur uppdaterad? Om nej varför inte, det är väl ändå 
sådant som skattepengar ska gå till?
Nej, det är inte skattepengar som ska finansiera VA nätet det är Va-taxorna som 
ska göra det. I grunden är det den nivå vi (KF) sätter på Va-taxan som avgör vilken 
förmåga till investeringar och insatser i VA nätet som finns. 
Det optimala är naturligtvis att kunna göra ett helt och hållet planerat underhåll och 
reinvestering AV nätet. Men så ser inte verkligheten ut, ett åldrat nät får akuta fel 
som måste akut åtgärdas. För att kunna få ner mängden akuta fel måste vi öka 
insatserna med planerade reinvesteringar som WBAB nu gör.

Kommunfullmäktige i Ludvika har budgeterat för ett ökat underhåll och reinvestering 
i vårt nät. Med WBAB kan vi nu jobba mer effektivt genom den mer projektbaserade 
organisationen med reinvesteringar i nätet och därmed ökar investeringstakten i 
nätet.

Leif Pettersson
kommunstyrelsens ordförande
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(4)

2018-01-29

Kommunfullmäktige

§ 13 Dnr KS 2018/21

Svar på interpellation angående Status och Resultat 
av Projektet Kommunala Betesdjur

Beskrivning av ärendet
Hans Gleimar (M) har den 22 januari 2018 lämnat en interpellation till Åsa 
Wikberg, ordförande i samhällsbyggnadsnämnden, angående Status och 
Resultat av Projektet Kommunala Betesdjur.

I interpellationen skriver Hans Gleimar:

"Kommunfullmäktige beslöt den 30 maj 2016 att genomföra projektet 
Kommunala betesdjur. Jag tillsammans med tolv andra ledamöter reserverade 
oss mot beslutet med motivering, att de presenterade beslutsunderlagen 
avseende kostnader och syften var ofullständiga. Det indikerades att projektet 
omfattade en katalog med nyttigheter för Ludvika Kommun bland annat 
arbetstillfällen och lokalt producerat kött till kommunala verksamheter. Beslutet 
inkluderade också genomförande av om artinventering i använda betesmarker. 
Det indikerades också att projektet skulle söka bidrag från externa finansiärer.

En passus i den senare publicerade skriften "Kommunala nötkreatur i Ludvika 
Kommun" anger att Projektet permanentats. 

Med bakgrund av ovanstående önskar jag att Samhällsbyggnadsnämndens 
ordförande besvarar följande frågor:

1. Hur många arbetstillfällen med omfattning och varaktighet har 
Projektet genererat?

2. Hur stor är Ludvika kommuns djurbesättning?
3. Hur stor andel av köttkonsumtionen hos Ludvika Kommuns förskolor, 

skolor och äldreomsorg har Projektet tillgodosett?
4. Vilka bidrag från externa bidragsgivare har Projektet sökt och fått 

beviljade?
5. Vad är Projektets brutto- och nettokostnaden för 2016 och 2017?
6. Har Projektet presenterat rapport om Artinventering enligt Kf 

beslutspunkt 4?"
7. När kommer Kommunfullmäktige att få tillfälle att besluta om möjlig 

permanent verksamhet?
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Justerandes sign Utdragsbestyrkande

Beslutsunderlag
Svar på interpellation.

Behandling
Samhällsbyggnadsnämndens ordförande Åsa Wikberg (MP) besvarar 
interpellationen.

______

Beslut skickas till
Akten
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Justerandes sign Utdragsbestyrkande

SVAR PÅ INTERPELLATION

1. Hur många arbetstillfällen med omfattning och varaktighet har 
projektet genererat?

2016: 2 st (en heltid, en helgpersonal)

2017: 7 st (fyra heltid, en 50%, 2 vikarier)

2018: 7 st (tre heltid, två 50%, två vikarier)

Totalt har nio individer jobbat i verksamheten. 

Utöver det har näringslivet gynnats genom att man handlat foder, livdjur och 
halm till verksamheten. I sammanhanget bör också nämnas att de som arbetar i 
projektet fått röjsågsutbildning, och har därmed kunnat bidra till kommunens 
arbete med slyröjning.  

2. Hur stor är Ludvika kommuns djurbesättning?

Kommunens djurbesättning består för tillfället av 8 individer, varav 6 är 
dräktiga. Till våren beräknas vi därför ha 14 djur som kommer att ingå i den 
varaktiga djurbesättningen. Därutöver har kostservice bett om ytterligare 8 
slaktdjur för 2018. Ytterligare livdjur kommer också köpas.

3. Hur stor andel av köttkonsumtionen hos Ludvika kommuns skolor, 
förskolor, och äldreomsorg har projektet tillgodosett?

Under 2016 slaktades ett djur, vilket täckte 5,6 % av kommunens köttbehov. 
Under 2017 hade kökens kapacitet ökat, och kunde då ta emot 4 djur, vilket 
motsvarade 12,9% av kommunens köttbehov. Under 2018 planerar man att 
efter önskemål från kostservice att slakta 8 djur, vilket kommer att motsvara 
28,6% av kommunens köttbehov. 

4. Vilka bidrag från externa bidragsgivare har projektet sökt och blivit 
beviljade?

Lona-bidrag har beviljats för 2016 och 2017. Stödet ligger på 100000 kr 

Jordbruksverket har beviljats stöd på cirka 20000 kr per år, för 2016 och 2017. 
(Under 2016 gick detta stödet till Planeringsenheten, och det syns därför inte i 
budgeten för det året). Under 2017 beslutades på statlig nivå att betesstöden 
från Jordbruksverket kommer att höjas, det är i dagsläget oklart exakt hur det 
kommer gynna kommunens betessatsning.   

Kommunens satsning på betesdjur bedrivs i samarbete med AME. AME får 
bidrag/subventioner för de personer som arbetar med djuren. Dessa bidrag 
ligger dock under AME:s budget.  

Det ska också nämnas att den ursprungliga starten av satsningen finansierades 
genom 900 000 av de statliga medel kommun erhållit för flyktingmottagande.
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Justerandes sign Utdragsbestyrkande

5. Vad är projektets brutto- och nettokostnader för 2016 och 2017?

2016: Bruttokostnader: 799 000 kr, nettokostnader: 1 389 kr

2017: Bruttokostnader: 1 745 200 kr, nettokostnader: 1 433 900 kr 

En artinventering av betesmarken i Grangärde är gjord. En nylig artinventering 
av Räfsnäslandet visar också att området hyser betydande artrikedom och att 
marken där bör fortsätta betas för att dess naturvärden ska bevaras.  

6. När kommer KF få tillfälle att besluta om möjlig permanent 
verksamhet?   

Kommunfullmäktiges beslut från maj 2016 lyder ”Kommunfullmäktige beslutar 
att kommunen bygger upp en egen besättning av betesdjur”.  I beskrivningen 
av ärendet står bland annat följande: ”Av denna anledning förslår 
samhällsbyggnadsnämnden att ett permanent projekt där en permanent 
nötdjursbesättning byggs upp”. Ur protokollet från fullmäktiges möte i maj 
2016 framgår alltså att det är frågan om en permanent satsning. Några 
ytterligare beslut behöver alltså inte fattas för att permanentera verksamheten.
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Justerandes sign Utdragsbestyrkande

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(1)

2018-01-29

Kommunfullmäktige

§ 14 Dnr 2017/31

Avsägelse vård- och omsorgsnämnden

Beslut
Kommunfullmäktige beviljar avsägelsen.

Beskrivning av ärendet
Linda Kardell Broman (M) avsäger sig uppdraget som ersättare i vård- och 
omsorgsnämnden till och med 31 december 2018.
______

Beslut skickas till
Linda Kardell Broman
Vård- och omsorgsnämnden
Förtroendemannaregistret
Personalenheten
Akten 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(1)

2018-01-29

Kommunfullmäktige

§ 15 Dnr 2017/585

Avsägelse Räddningsnämnden Västerbergslagen

Beslut
Kommunfullmäktige beviljar avsägelsen.

Beskrivning av ärendet
Linda Kardell Broman (M) avsäger sig uppdraget som ersättare i 
Räddningsnämnden Västerbergslagen till och med 31 december 2018.
______

Beslut skickas till
Linda Kardell Broman
Räddningsnämnden
Förtroendemannaregistret
Personalenheten
Akten
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Justerandes sign Utdragsbestyrkande

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(1)

2018-01-29

Kommunfullmäktige

§ 16 Dnr 2017/32

Avsägelse, Västerbergslagens kulturskolenämnd 

Beslut
Kommunfullmäktige beviljar avsägelsen.

Beskrivning av ärendet
Linda Kardell Broman (M) avsäger sig uppdraget som ledamot i 
Västerberslagens kulturskolenämnd till och med 31 december 2018.
______

Beslut skickas till
Linda Kardell Broman
Västerbergslagens kulturskolenämnd
Förtroendemannaregistret
Personalenheten
Akten
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(1)

2018-01-29

Kommunfullmäktige

§ 17 Dnr 2017/45

Avsägelse, LudvikaHem AB - bolagsstämmor

Beslut
Kommunfullmäktige beviljar avsägelsen.

Beskrivning av ärendet
Karolina Gunnteg (BOP) avsäger sig uppdraget som representant med närvaro- 
och yttranderätt i LudvikaHem AB bolagsstämmor till och med 31 december 
2018.
______

Beslut skickas till
Karolina Gunnteg
LudvikaHem AB
Förtroendemannaregistret
Personalenheten
Akten 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(1)

2018-01-29

Kommunfullmäktige

§ 18 Dnr 2017/46

Avsägelse, Ludvika Kommunfastigheter AB

Beslut
Kommunfullmäktige beviljar avsägelsen.

Beskrivning av ärendet
Karolina Gunnteg (BOP) avsäger sig uppdraget som representant med närvaro- 
och yttranderätt i Ludvika Kommunfastigheter AB bolagsstämmor till och med 
31 december 2018.
______

Beslut skickas till
Karolina Gunnteg
Ludvika Kommunfastigheter AB
Förtroendemannaregistret
Personalenheten
Akten
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(1)

2018-01-29

Kommunfullmäktige

§ 19 Dnr 2017/113

Avsägelse, Stora Brunnsvik AB

Beslut
Kommunfullmäktige beviljar avsägelsen.

Beskrivning av ärendet
Karolina Gunnteg (BOP) avsäger sig uppdraget som representant med närvaro- 
och yttranderätt i Stora Brunnsvik AB bolagsstämmor till och med 31 december 
2018.
______

Beslut skickas till
Karolina Gunnteg
Stora Brunnsvik AB
Förtroendemannaregistret
Personalenheten
Akten
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(1)

2018-01-29

Kommunfullmäktige

§ 20 Dnr 2017/24

Avsägelse, krisledningsnämnden

Beslut
Kommunfullmäktige beviljar avsägelsen.

Beskrivning av ärendet
Karolina Gunnteg (BOP) avsäger sig uppdraget som ersättare i 
krisledningsnämnden till och med 31 december 2018.
______

Beslut skickas till
Karolina Gunnteg
Krisledningsnämnden
Förtroendemannaregistret
Personalenheten
Akten
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(1)

2018-01-29

Kommunfullmäktige

§ 21 Dnr 2017/308

Avsägelse, VB Kraft AB

Beslut
Kommunfullmäktige beviljar avsägelsen.

Beskrivning av ärendet
Karolina Gunnteg (BOP) avsäger sig uppdraget som representant med närvaro- 
och yttranderätt i VB Kraft AB bolagsstämmor till och med 31 december 2018.
______

Beslut skickas till
Karolina Gunnteg
VB Kraft
Förtroendemannaregistret
Personalenheten
Akten
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(1)

2018-01-29

Kommunfullmäktige

§ 22 Dnr 2017/35

Val, Gemensam nämnd för alkohol, tobak och läkemedel

Beslut
Kommunfullmäktige väljer på förslag från valberedningen

 Mauritz Bropetters (C).

Beskrivning av ärendet
Val av ersättare i gemensamma nämnden för alkohol, tobak och receptfria 
läkemedel efter Bengt Åkman (BOP) till och med 31 december 2018.
______

Beslut skickas till
Vald
Gemensam nämnd för alkohol, tobak och receptfria läkemedel
Förtroendemannaregistret
Personalenheten
Akten
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Justerandes sign Utdragsbestyrkande

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(1)

2018-01-29

Kommunfullmäktige

§ 23 Dnr 2017/113

Val, Stora Brunnsvik AB

Beslut
Kommunfullmäktige väljer på förslag från valberedningen

 Ann-Christin Anderberg (BOP).

Beskrivning av ärendet
Val av representant med närvaro- och yttranderätt i Stora Brunnsvik AB efter 
Karolina Gunnteg (BOP) till och med 31 december 2018.
______

Beslut skickas till
Vald
Stora Brunnsvik AB
Förtroendemannaregistret
Personalenheten
Akten 
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Justerandes sign Utdragsbestyrkande

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(1)

2018-01-29

Kommunfullmäktige

§ 24 Dnr 2017/24

Val, krisledningsnämnden

Beslut
Kommunfullmäktige väljer på förslag från valberedningen

 Ann-Christin Anderberg (BOP).

Beskrivning av ärendet
Val av ersättare i krisledningsnämnden efter Karolina Gunnteg (BOP) till och 
med 31 december 2018.
______

Beslut skickas till
Vald
Krisledningsnämnden
Förtroendemannaregistret
Personalenheten
Akten
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Justerandes sign Utdragsbestyrkande

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(1)

2018-01-29

Kommunfullmäktige

§ 25 Dnr 2017/46

Val, Ludvika Kommunfastigheter AB

Beslut
Kommunfullmäktige väljer på förslag från valberedningen

 Ann-Christin Anderberg (BOP).

Beskrivning av ärendet
Val av representant med närvaro- och yttranderätt i Ludvika 
Kommunfastigheter AB efter Karolina Gunnteg (BOP) till och med 31 
december 2018.
______

Beslut skickas till
Vald
Ludvika Kommunfastigheter AB
Förtroendemannaregistret
Personalenheten
Akten
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Justerandes sign Utdragsbestyrkande

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(1)

2018-01-29

Kommunfullmäktige

§ 26 Dnr 2017/45

Val, LudvikaHem AB - bolagsstämmor

Beslut
Kommunfullmäktige väljer på förslag från valberedningen

 Ann-Christin Anderberg (BOP).

Beskrivning av ärendet
Val av representant med närvaro- och yttranderätt i LudvikaHem AB efter 
Karolina Gunnteg (BOP) till och med 31 december 2018.
______

Beslut skickas till
Vald
LudvikaHem AB
Förtroendemannaregistret
Personalenheten
Akten
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Justerandes sign Utdragsbestyrkande

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(1)

2018-01-29

Kommunfullmäktige

§ 27 Dnr 2017/308

Val, VB Kraft AB

Beslut
Kommunfullmäktige väljer på förslag från valberedningen

 Ann-Christin Anderberg (BOP).

Beskrivning av ärendet
Val av representant med närvaro- och yttranderätt i VB Kraft AB 
bolagsstämmor efter Karolina Gunnteg (BOP) till och med 31 december 2018.
______

Beslut skickas till
Vald
VB Kraft AB
Förtroendemannaregistret
Personalenheten
Akten
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Justerandes sign Utdragsbestyrkande

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(1)

2018-01-29

Kommunfullmäktige

§ 28 Dnr 2017/31

Val, vård- och omsorgsnämnden

Beslut
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Beskrivning av ärendet
Val av ersättare i vård- och omsorgsnämnden efter Linda Kardell Broman (M) 
till och med 31 december 2018.
______

Beslut skickas till
Valberedningen
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(1)

2018-01-29

Kommunfullmäktige

§ 29 Dnr 2017/585

Val, Räddningsnämnden Västerbergslagen

Beslut
Kommunfullmäktige borlägger ärendet. 

Beskrivning av ärendet
Val av ersättare i Räddningsnämnden Västerbergslagen efter Linda Kardell 
Broman (M) till och med 31 december 2018.
______

Beslut skickas till
Valberedningen
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Justerandes sign Utdragsbestyrkande

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(1)

2018-01-29

Kommunfullmäktige

§ 30 Dnr 2017/32

Val, Västerbergslagens kulturskolenämnd 

Beslut
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet.  

Beskrivning av ärendet
Val av ledamot i Västerbergslagens kulturskolenämnd efter Linda Kardell 
Broman (M) till och med 31 december 2018.
______

Beslut skickas till
Valberedningen
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Justerandes sign Utdragsbestyrkande

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(1)

2018-01-29

Kommunfullmäktige

§ 31 Dnr 2017/419

Redovisning av meddelanden 

Beslut
Kommunfullmäktige noterar meddelandena.

Beskrivning av ärendet
a) KS 2017/533 - 17.

Förslag att medlemskommunerna i Räddningstjänsten Dala-Mitt ska 
välkomna Ludvika kommun som medlem

b) KS 2017/556 – 00
Revisionsrapport – Uppföljande granskning av verksamheten inom GNU 
samt granskning av tre upphandlingar.

c) KS 2017/555 – 02
Revisionsrapport – Granskning personal- och kompetensförsörjning

d) KS 2017/141 - 73.
Vård- och omsorgsnämndens rapport angående antal beslut om bistånd 
som inte verkställts oktober – november 2017.

e) Krisledningsnämndens beslut 16 januari 2018 § 1 – Personuppgiftsombud 
för krisledningsnämden. 

______

Beslut skickas till
Akten
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